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REVISTA PRESEI 
 

 Firea cere solutii urgente pentru a se evita greva generala de la metrou: Se va bloca Bucurestiul 
Cu cateva zile inainte ca angajatii de la metrou sa intre in greva generala, asa cum au anuntat, Gabriela Firea vrea 
ca Ministerul Transporturilor sa gaseasca o solutie urgenta, pentru ca, altminteri, Capitala s-ar putea bloca. 
"Greva generala de la metrou anuntata pentru saptamana viitoare ar putea bloca Bucurestiul. Solicit Ministerului 
Transporturilor sa gaseasca de urgenta solutii pentru rezolvarea conflictului colectiv de munca al angajatilor 
Metrorex, astfel incat greva sa fie anulata", a spus Gabriela Firea, intr-un comunicat de presa. 
Primarul general al Bucurestiului spune ca in intalnirile directe pe care le-a avut cu ministrii Transporturilor a 
cerut, in mod repetat, ca metroul sa fie transferat la administratia locala. 
"Am solicitat ca metroul sa fie transferat la Primaria Capitalei, astfel incat sa putem investi si asigura un transport 
public modern, integrat si eficient, asa cum se intampla in toate orasele europene dar, ca si in cazul Centurii 
Capitalei, interesul public nu a fost suficient de convingator. 
In ciuda eforturilor Primariei Capitalei de a dovedi ca este capabila sa asigure tot ceea ce este nevoie pentru ca 
situatii ca cea de acum sa nu se intample, alte interese sunt, se pare, luate in considerare. Daca nu se doreste 
transferul metroului in administrarea Primariei Capitalei, asa cum prevede Planul de Mobilitate Urbana Durabila 
al Capitalei (PMUD), document strategic realizat sub coordonarea specialistilor BERD, macar sa se transfere 
statiile, care arata deplorabil si pe care Primaria Capitalei le poate reabilita", spune Gabriela Firea. 
Pentru a semna contractul colectiv de munca pentru anul 2018-2019, sindicalistii de la Metrou cer ca salariile 
angajatilor sa fie majorate cu 42%. In plus, vor ca Metrorex sa mai angajeze cateva sute de oameni, astfel incat 
povara sarcinilor zilnice pentru fiecare salariat sa scada. 
Sindicalistii au stabilit ca, incepand cu ziua de miercuri, 21 noiembrie, sa declanseze greva generala pe perioada 
nedeterminata, intre orele 4:00 - 16:00. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Noaptea cuţitelor lungi în PSD. Social-democraţii încep luni discuţiile despre remanierea Guvernului Dăncilă. 
Primarul Gabriela Firea îşi aşteaptă „sentinţa” 
Comitetul Executiv Naţional al PSD începe luni, la Parlament, discuţiile privind remanierea guvernamentală, 
subiectul aflat pe agenda partidului, încă din luna august, fiind amânat succesiv din cauza programului premierului 
Viorica Dăncilă, a referendumului pentru familie şi a tensiunilor interne. 
Un alt punct cu care ar putea fi suplimentată ordinea de zi a reuniunii CExN al PSD, care va începe luni, de la ora 
11.00, este situaţia vicepreşedintelui Gabriela Firea. Referitor la acest subiect, secretarul general adjunct al PSD, 
Codrin Ştefănescu, a afirmat, pentru MEDIAFAX, că este „obligatoriu” ca formaţiunea să tranşeze cazul primarului 
general al Capitalei, care prin declaraţiile sale „afectează întregul partid”. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea şi o parte din liderii filialelor judeţene au participat, duminică seara, la Parlament, 
la o întâlnire informală înaintea şedinţei de luni a CExNal formaţiunii, la „socializare” fiind prezent şi premierul 
Viorica Dăncilă, au declarat, pentru MEDIAFAX, surse din partid. 
Şi liderul PSD Vaslui, Dumitru Buzatu, a declarat duminică, pentru MEDIAFAX, că speră să nu continue „cursa 
excluderilor” la şedinţa CExN de luni, dar depinde şi de ce îşi doreşte Gabriela Firea, el menţionând că s-ar putea 
ca primarul Capitalei să vrea să-şi piardă calitatea de membru de partid. 
Pe de altă parte, Gabriela Firea a spus că îşi aşteaptă „sentinţa” la Comitetul Executiv Naţional al PSD şi că nu vor 
fi surprize în privinţa situaţiei sale, întrucât ştie că „se doreşte” să fie înlăturată de la conducerea PSD Bucureşti şi 
Ilfov pentru că cei care sunt în dezacord cu liderul PSD sunt „decapitaţi”. Reacţia edilului Capitalei vine şi în 
contextul în care la ultima şedinţă a Comitetului Executiv al partidului, social-democraţii au votat pentru 
excluderea din formaţiune a senatorului Adrian Ţuţuianu. 
În replică, Adrian Ţuţuianu a anunţat, vineri, că a depus la tribunal o cerere de suspendare a deciziei CExN al PSD 
privind excluderea sa din partid, acesta spunând că zvonurile privind înscrierea sa în altă formaţiune sunt 
întreţinute de „camarila” liderului interimar PSD Dâmboviţa, Rovana Plumb. 
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Referior la schimbarea miniştrilor Cabinetului Dăncilă liderul PSD Vaslui, Dumitru Buzatu, a explicat, pentru 
MEDIAFAX, că la şedinţa CExN care va avea loc luni, la Parlament, de la ora 11.00, vor fi stabilite „coordonatele 
remanierii”, iar prim-ministrul va prezenta raportul de evaluare a miniştrilor. 
Încă din data de 21 august, liderul PSD Liviu Dragnea anunţa că este nemulţumit de unii miniştri şi că o discuţie în 
prezenţa premierului, despre activitatea echipei guvernamentale, va avea loc în prima şedinţă CExN. 
Reuniunea destinată remanierii guvernamentale a fost însă amânată, timp de peste două luni de zile, din mai 
multe motive, precum deplasările externe efectuate de şeful Executivului referendumul pentru familia 
tradiţională, precum şi tensiunile interne generate de scrisoarea anti-Dragnea. 
Liderii judeţeni PSD au exprimat opinii diferite cu privire la portofoliul Dezvoltării Regionale, ocupat de 
vicepremierul Paul Stănescu. 
Astfel, liderul PSD Giurgiu, senatorul Niculae Bădălău, a declarat, pe 6 noiembrie, că Stănescu ar trebui să rămână 
în Guvern pentru că şi-a îndeplinit măsurile din programul de guvernare şi „PNDL funcţionează 90%”. Pe de altă 
parte, vicepreşedintele PSD Marian Oprişan a declarat, pe 24 octombrie, că miniştrii care nu au comunicat public 
măsurile bune pe care le-au luat „nu au ce să caute” în Executiv, social-democratul spunând că Stănescu este 
„destoinic”, dar „nu a comunicat deloc”. 
Liviu Dragnea a declarat, pe 21 septembrie, că un ministru care „nu are calitate de bun comunicator” nu trebuie 
să rămână în Guvern. 
Ministrul Justiţei, Tudorel Toader, a declarat, vineri, că nu ştie dacă va fi remaniat sau nu, însă a subliniat că nu 
este „bătut în cuie” în această demnitate. 
În schimb, preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a spus, sâmbătă la Braşov, că îşi păstrează aprecierile 
pozitive pentru Toader. La rândul său, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, afirma pe 31 octombrie că la acel moment 
nu se punea problema remanierii ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, şi că prezenţa acestuia în Guvern nu 
depinde de emiterea unei ordonanţe de urgenţă pe amnistie şi graţiere. 
Vicepremierul Viorel Ştefan a declarat, pe 31 octombrie, că nu poate să anticipeze dacă va mai rămâne sau nu în 
Guvern după remaniere, însă a precizat că merge pe proiectul şefiei ASF la care şi-a depus candidatura. Întrebat 
ce se va întâmpla dacă nu va fi numit preşedinte ASF, vicepremierul a declarat: „Rămân parlamentar”. Între timp, 
la şefia ASF a fost ales pentru un nou mandat actualul titular, Leonardo Badea. 
Liderul PSD Giurgiu, Niculae Bădălău, a anunţat, pe 6 noiembrie, că ar intra în Guvern dacă partidul consideră că 
„aduce un plus” Executivului, însă nu ar accepta, de exemplu, să fie ministru al Turismului, pentru că este un 
domeniu la care nu se pricepe. Social-democratul a explicat că va accepta o eventuală ofertă a partidului cu 
condiţia să fie un minister la care să se priceapă. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, pe 8 noiembrie, că el nu a primit reproşuri din partea Vioricăi 
Dăncilă, dar că un ministru nu are cum să rezolve toate problemele chiar dacă ar lucra „zi şi noapte încontinuu”. 
De asemenea, ministrul Transporturilor, Lucian Şova (PSD), a spus, pe 31 octombrie, că se simte „flatat” de faptul 
că numele său figurează pe listele pentru remanierea guvernamentală şi a indicat că nu are nimic să-şi reproşeze. 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat pe 2 octombrie că nu se teme de o posibilă remaniere 
guvernamentală, deoarece îi este teamă numai de Dumnezeu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vera Jourova, comisarul european pentru Justitie, se intalneste cu Tudorel Toader 
Tudorel Toader se va intalni, luni, cu Vera Jourova, comisarul european pentru Justitie, la sediul Ministerului 
Justitiei. 
Informatia a fost confirmata de catre Tudorel Toader pentru Mediafax. Acesta a precizat ca se va intalni luni, la 
ora 15:00, cu Vera Jourova. 
Reprezentantii Puterii vor avea in zilele urmatoare numeroase intalniri cu lideri europeni, care vor veni la 
Bucuresti pentru a discuta preluarea presedintiei UE de catre Romania. 
Premierul Viorica Dancila a anuntat, in sedinta de guvern de joi, ca vor veni presedintele Parlamentului European, 
Antonio Tajani, liderii grupurilor politice si alti oficiali de rang inalt de la nivel european. Printre ei, dupa cum a 
anuntat sefa Reprezentantei CE in Romania, va fi si comisarul european pe Justitie, Vera Jourova. 
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Vizitele oficialilor europeni vin intr-un context sensibil, dupa ce marti Parlamentul European a adoptat o rezolutie 
privind respectarea statului de drept in Romania. Totodata, Comisia Europeana a prezentat raportul MCV care 
remarca o involutie ingrijoratoare in ce priveste asigurarea independentei Justitiei si a statului de drept in 
Romania. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Augustin Lazăr, AUDIAT luni pentru emiterea avizului privind revocarea din funcţia de Procuror general 
Secţia pentru procurori a CSM îl va audia, luni, pe procurorul general Augustin Lazăr pentru a emite un aviz, după 
ce ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declanşat procedura de revocare a acestuia. 
Procurorii CSM îl vor audia, luni, pe Augustin Lazăr, în vederea emiterii unui aviz, după ce ministrul Justiţiei, 
Tudorel Toader, a cerut revocarea procurorului general. 
Iniţal termenul pentru audiere a fost 13 noiembrie, însă acesta a fost amânat pentru luni, 19 noiembrie. CSM a 
anuntat că amânarea a venit la solicitările ministrului Justiţiei şi procurorului general. Ulterior, ministrul Justiţiei a 
scris pe Facebook „simple precizări” şi a arătat că procurorul general Augustin Lazăr este cel care a solicitat 
amânarea audierii sale de către Secţia pentru procurori a CSM, şi nu ambii, aşa cum a informat Consiliul. 
Procedura de revocare a procurorului general Augustin Lazăr a fost declanşată de către ministrul Tudorel Toader 
în 24 octombrie. Procurorul general, Augustin Lazăr, a depus la Curtea de Apel Alba, o cerere de suspendare a 
procedurii de revocare din funcţie declanşată de ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. Judecarea cererii de 
suspendare a procedurii de revocare din funcţie a fost stabilită pentru data de 20 noiembrie. 
Procurorul general a depus o plângere prealabilă şi la Ministerul Justiţiei împotriva raportului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu, față în față cu completul de 5 judecători tras la sorți după decizia CCR - Începe judecarea apelului 
DNA la ÎCCJ 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie începe luni judecarea apelului DNA în dosarul în care preşedintele Senatului, 
Călin Popescu-Tăriceanu, a fost achitat în primă instanţă pentru mărturie mincinoasă, conform agerpres.ro. 
Dosarul va fi judecat de un complet de cinci judecători, tras la sorţi recent după decizia Curţii Constituţionale.  
Tăriceanu a fost trimis în judecată de DNA pe 7 iulie 2016 pentru mărturie mincinoasă şi favorizarea făptuitorului, 
el fiind achitat pe 22 mai 2018, de un complet de la Instanţa supremă format din trei judecători. 
Decizia a fost atacată cu apel de procurorii anticorupţie.  
Conform DNA, în cadrul actelor de cercetare privind retrocedarea nelegală a unei suprafeţe din pădurea Snagov şi 
a Fermei Băneasa, Tăriceanu a făcut sub jurământ, la data de 15 aprilie 2016, declaraţii necorespunzătoare 
adevărului cu privire la aspecte esenţiale ale cauzei asupra cărora a fost întrebat şi nu a spus tot ce ştie în legătură 
cu împrejurări esenţiale, urmărind prin aceasta împiedicarea/îngreunarea tragerii la răspundere penală a 
inculpaţilor cercetaţi în dosarul trimis în judecată.  
Procurorii afirmă că Tăriceanu a susţinut în mod nereal că nu a avut cunoştinţă despre retrocedarea către Paul 
Philippe Al României a unor suprafeţe de teren în Băneasa (fosta fermă regală) şi Snagov (trunchiul de pădure 
Fundul Sacului), despre implicarea inculpaţilor Tal Silberstein, Beny Steinmetz, Moshe Agavi şi a altor persoane în 
procedurile de retrocedare şi nici despre actele de vânzare-cumpărare vizând aceste bunuri.  
Călin Popescu-Tăriceanu este acuzat că a mai făcut declaraţii necorespunzătoare adevărului şi nu a spus tot ce ştie 
despre relaţia cu inculpaţii Tal Silberstein, Dan Andronic şi Remus Truică, despre întâlnirile şi discuţiile purtate cu 
acesta din urmă referitor la taxele notariale privind tranzacţionarea imobilelor menţionate şi modalitatea de 
dobândire şi valorificare a bunurilor revendicate. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liderul PMP, furios după ce a asistat la o reuniune dedicată centenarului în Ungaria: Profesorilor români li s-a 
interzis să participe 
Preşedintele PMP Eugen Tomac a declarat, la Alba Iulia, că profesorilor de limbă română din Ungaria le-au fost 
interzisă participarea, sâmbătă, la o reuniune aniversară cu prilejul Centenarului Marii Unirii, acesta menţionând 
că MAE trebuie să reacţioneze la acest „gest brutal” al Budapestei. 
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„Vin aici, la Alba Iulia, direct din Ungaria şi sunt de-a dreptul şocat de un lucru care s-a întâmplat ieri în Ungaria. 
Am fost împreună cu viceprimarul municipiului Alba, dl Gabriel Pleşa, la o reuniune aniversară cu prilejul 
Centenarului organizată de comunitatea românească din Ungaria de la Jula şi ştim foarte bine că pentru Guvernul 
de la Budapesta anul acesta nu este un an de sărbătoare. Însă am avut prilejul să simt pe propria piele ce 
înseamnă să duci o politică primitivă antiromânească în statul vecin. Am fost acolo în calitate oficială, deci am 
participat atât ca parlamentar cât şi lider PMP la o acţiune ce avea menirea de a aniversa Centenarul României”, a 
declarat duminică, într-o conferinţă de presă la Alba Iulia, preşedintele PMP Eugen Tomac. 
Acesta a spus că va cere oficial o reacţie „de urgenţă” de la MAE pe acest subiect. 
„Voi face o notă scrisă prin care voi cere ministrului de Externe să reacţioneze de urgenţă faţă de acest atac brutal 
al Guvernului de la Budapesta faţă de comunitatea românească. La acţiunea de ieri li s-a interzis tuturor 
profesorilor români de la şcolile cu predare în limba română din Ungaria să participe la acest eveniment. Am 
primit această informaţie de la mai mulţi dascăli care şi-au anulat prezenţa la reuniunea de la Jula pentru că au 
fost avertizaţi că dacă vor participa la o acţiune de aniversare a celor 100 de ani de la făurirea României Mari vor 
fi sancţionaţi”, a menţionat Tomac. 
Liderul PMP a condamnat faptul că Budapesta cere respect din partea statului român pentru maghiarii din 
România dar aplică „metode primitive de represiune” împotriva minorităţii româneşti din Ungaria. 
„Să ceri respect din partea statului român faţă de minoritatea maghiară, în schimb să aplici metode primitive de 
represiune împotriva minorităţii româneşti din Ungaria mi se pare prea mult. Am trăit pe propria piele această 
stare de spaimă pe care Guvernul Orban o are împotriva românilor din statul vecin. Voi cere mâine ministrului de 
Externe o poziţie oficială a statului român faţă de acest gest brutal, condamnabil. Imaginaţi-vă cum ar fi dacă 
profesorilor maghiari din România li s-ar interzice să participe la evenimente ce sunt organizate de comunitatea 
maghiară din România. A cere respect înseamnă să îi respecţi şi pe ceilalţi”, a mai afirmat Tomac. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Firea mai da 10 milioane de lei Catedralei - a ajuns la 35 de milioane doar in acest an. Se taie de la spitale, 
RADET, strazi, transport si teatre 
Primaria Capitalei va aloca inca 10 milioane de lei pentru lucrarile la Catedrala Mantuirii Neamului printr-o noua 
rectificare bugetara ce se va dezbate in sedinta Consiliului General al Municipiului Bucuresti (CGMB) de 
saptamana viitoare, asta desi anul acesta au fost oferite mai multe sume de bani pentru construirea edificiului 
atat de catre primarii, cat si de catre Guvern. 
In total, numai Primaria Capitalei a acordat anul acesta 35 de milioane de lei din buget pentru Catedrala. In acelasi 
timp, se taie peste 8,8 milioane de lei de la ordine publica si siguranta nationala, alti 4,1 milioane de lei de la 
reabilitarea sistemului de termoficare si 6,2 milioane de lei de la ASSMB. 
Asfel, se taie 2,1 milioane de lei de la Politia Locala si peste 6,6 milioane de la protectie civila si protectie contra 
incendiilor (se elimina achizitionarea a 15 costume de protectie pompier si a 16 echipamente individuale 
alpinisti-salvatori). 
In acelasi timp, la capitolul cultura, recreere si religie, bugetul se suplimenteaza cu peste 33,8 milioane de lei 
(bugetul total fiind de peste 1 miliard de lei) . De asemenea, pentru capitolul locuinte, servicii si dezvoltare publica 
este prevazuta o crestere de 22,4 milioane lei, in timp ce pentru protectia mediului se reduce bugetul cu 28,6 
milioane de lei. 
Subventiile la RADET se majoreaza cu 87,7 milioane de lei, dar se taie 4,1 milioane de lei de la modernizarea si 
reabilitarea sistemului de termoficare. Bugetul RADET se diminueaza, insa, cu 7,8 milioane de lei, iar cel al STB 
(fosta RATB) cu 24,5 milioane de lei. 
Potrivit rectificarii, se taie bani si de la Administratia Strazilor, peste 9,7 milioane de lei (conform unei hotarari 
CGMB, administratia va fi desfiintata), de la Centrul de Protectie a Plantelor, 1,1 milioane de lei, dar si de la 
Administratia Spitalelor (ASSMB) - nu mai putin de 6,2 milioane de lei. 
Se fac reduceri de bugete si la Palatele Brancovenesti - peste 5,9 milioane de lei, precum si de la cateva teatre si 
de la Casa Artelor Dinu Lipatti, insa se suplimenteaza cu 4 milioane de lei bugetul CREART (ajungand la un buget 
de peste 83,6 milioane de lei) . In acelasi timp, scate bugetul alocat ARCUB cu 1,9 milioane de lei (ramanand cu 
53,9 milioane de lei). 
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De asemenea, conform unui centralizator, banii pentru spitale urmeaza sa fie diminuati cu un total de 26 de 
milioane lei, dintre care 3,6 milioane de la Spitalul Clinic "Sfanta Maria", 6,3 milioane de lei de la Spitalul de 
chirurgie oro-maxilo faciala, 2,4 milioane de lei de la Spitalul "Carol Davila", 3,9 milioane de lei de la Spitalul 
Foisor, 2,3 milioane de lei de la Spitalul "Victor Gomoiu", 6,2 milioane de lei de la Spitalul "Victor Babes" si 4,5 
milioane de lei de la Centrul de evaluare si tratament al toxicodependentelor pentru tineri "Sf. Stelian". 
Nu in ultimul rand, conform unei anexe atasate rectificarii bugetare, catre lacasurile de cult vor merge inca 15,3 
milioane de lei, bugetul total alocat anul acesta pentru biserici ridicandu-se la peste 92,2 milioane de lei. 
Bani din doua in doua luni catre Catedrala Mantuirii Neamului 
Intr-o sedinta de la inceputul lunii septembrie, Consiliul Local Sector 1 a aprobat alocarea a 10 milioane de lei 
pentru Catedrala Mantuirii Neamului, asta desi Primaria Capitalei a dat deja 10 milioane de lei Catedralei prin 
rectificarea bugetara de la sfarsitul lunii iulie, in plus fata de suma de 15 milioane de lei alocata initial de la buget. 
Si Guvernul a acordat Patriarhiei pentru lucrarile la acest edificiu, prin rectificarea bugetara de la inceputul lunii 
august, inca 115,5 milioane de lei, 
Catedrala Mantuirii Neamului a primit si anul trecut 20 de milioane de lei (4,5 milioane de euro) de la Primaria 
Capitalei si 20 de milioane de lei de la Primaria Sectorului 1, la care s-au adaugat 5 milioane de lei (peste un milion 
de euro) de la Sectorul 5. 
Desi au fost alocate fonduri consistente pentru constructia edificiului, in primavara acestui an inginerul sef Vasile 
Cracaoanu spunea ca nu mai sunt bani pentru continuarea lucrarilor. Catedrala Mantuirii Neamului este finalizata 
in proportie de 80 la suta, iar Patriarhia Romana vrea sa o sfinteasca la sfarsitul lunii noiembrie. 
In 3 septembrie, Patriarhul Daniel a sfintit cele sase clopote ale Catedrelei Mantuirii Neamului, care cantaresc 
impreuna 33 de tone si care sunt montate in turnul "Clopotnita" de pe fatada de vest a noii Catedrale Patriarhale, 
la o inaltime de 60 de metri, impreuna cu structura lor metalica. 
Sfintirea catedralei, inchinata Sfantului Andrei si eroilor romani, va fi oficiata in 25 noiembrie de Sanctitatea Sa 
Bartolomeu I, Patriarhul Ecumenic al Constantinopolului impreuna cu Patriarhul Daniel si ierarhi romani. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Academia de Poliție prezintă astăzi concluziile raportului privind tezele de doctorat susținute între 2011-2016 
Academia de Poliţie "Alexandru Ioan Cuza" a anunţat în urmă cu o săptămână finalizarea "verificării similitudinii 
unor pasaje sau texte din tezele de doctorat susţinute în perioada 2011-2017 cu texte disponibile în format 
electronic din mediul online", precizând că în 19 noiembrie conducerea Ministerului Afacerilor Interne va 
prezenta concluziile raportului, informează Agerpres. 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, anunţa în septembrie că rectorul Academiei de Poliţie va prezenta pe 15 
noiembrie un raport final în ceea ce priveşte verificările lucrărilor de doctorat acordate de instituţia de 
învăţământ superior. 
"Sunt în verificare (tezele de doctorat - n.r.), este un proces destul de dificil, însă vă asigur că această verificare se 
efectuează cu multă seriozitate", a declarat Carmen Dan pe 28 septembrie. 
Pe 12 octombrie 2016, Robert Negoiţă a fost pus sub urmărire penală de procurorii Parchetului General într-un 
dosar de plagiat, pentru săvârşirea infracţiunilor de abuz în serviciu, instigare la fals în înscrisuri sub semnătură 
privată, instigare la fals intelectual şi uz de fals. 
În acelaşi dosar, procurorii au început urmărirea penală şi împotriva lui Ioan Dascălu, cel care a coordonat lucrarea 
de doctorat a lui Negoiţă, pentru săvârşirea infracţiunilor de abuz în serviciu, fals în înscrisuri sub semnătură 
privată, fals intelectual şi uz de fals. 
Pe 24 iulie 2016, Ministerul Educaţiei a anunţat că Secretariatul tehnic al CNATDCU a primit punctul de vedere al 
Academiei de Poliţie "Alexandru Ioan Cuza" în care se constata plagiatul în cazul lucrării de doctorat a lui Robert 
Negoiţă şi se recomanda retragerea titlului de doctor. 
Robert Negoiţă a devenit doctor în ştiinţe juridice în anul 2012, la Academia de Poliţie "Alexandru Ioan Cuza", cu 
teza de doctorat "Criza economico-financiară şi impactul acesteia asupra echilibrului social". 
Jurnalista Emilia Şercan a dezvăluit că lucrarea de doctorat semnată de Robert Negoiţă este integral plagiată, fiind 
copiată de pe Internet şi site-uri de socializare. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Lovitură dură pentru şoferii de Uber şi Taxify: Proiectul de lege care ar putea schimba total conceptul de 
ridesharing 
Un grup de 46 de parlamentari PSD a iniţiat un proiect de lege, depus la Senat pe 15 noiembrie, prin care se 
propune reglementarea autorizării, organizarea si controlul serviciilor de transport alternativ cu un vehicul cu 
şofer “VTS”. 
Serviciile de de transport alternativ cu un vehicul cu şofer “VTS” fac referire la aplicaţiile de ridesharing, cum ar fi 
Taxify, Uber, etc. 
De acum încolo, persoanele care îşi utilizează maşina pentru a obţine venituri din transportul de persoane ar 
putea fi obligaţi să respecte anumite reguli stricte. 
Maşinile pe care le conduc şoferii care fac ridesharing nu ar trebui să fie mai vechi de 15 ani şi aceştia vor trebui 
să obţină certificat de competenţă profesională pentru transportul de persoane în regim de închiriere.  
 „Şoferii autoturismelor cu care se efectuează servicii de transport alternativ au obligaţia să deţină certificat de 
competenţă profesională pentru serviciile de transport persoane în regim de închiriere eliberat de Autoritatea 
Rutieră Română - ARR în condiţiile legislaţiei în vigoare”, conform proiectului de lege de B621/2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Interviu INCENDIAR cu șeful Hidroelectrica: 'Băieţii deştepţi' din energie nu au dispărut, încă ne pândesc la 
cotitură 
"Băieţii deştepţi" din energie, care în trecut făceau profituri uriaşe cu energia ieftină de la Hidroelectrica, nu au 
dispărut, ci pândesc la cotitură şi încearcă să obţină din nou privilegiile pe care le-au pierdut, a declarat Bogdan 
Badea, directorul general al Hidroelectrica, într-un interviu acordat AGERPRES.  
El a precizat că Hidroelectrica, cel mai mare producător de energie din România, duce lupte grele pe toate 
fronturile cu grupurile de interese care încearcă în permanenţă să căpuşeze din nou compania de stat. 
Contractele cu "băieţii deştepţi" au fost reziliate în 2012, după ce producătorul de energie a intrat în insolvenţă.  
Potrivit lui Badea, scumpirea energiei din ultima vreme s-a manifestat în toată Europa, ca urmare a costurilor mari 
de mediu, însă diferenţa în factură, pentru un consumator obişnuit, este echivalentul unui pachet de ţigări pe 
lună. Totuşi, în opinia sa, dacă dorim energie nepoluantă, trebuie să facem şi sacrificii în acest sens.  
Totodată, şeful Hidroelectrica a anunţat un program de investiţii ambiţios, de peste un miliard de euro în 
următorii cinci ani, care include achiziţia unor producători de energie eoliană şi fotovoltaică. 
Badea a vorbit, în interviu, şi despre noile planuri pe care le are cu privire la proiectele istorice din portofoliul 
companiei, care au fost până acum bariera principală în calea listării la bursă.  
AGERPRES: Aţi anunţat rezultate financiare record pentru acest an. Cum a fost posibil?  
Bogdan Badea: Anul 2018, aşa cum arată rezultatele din primele nouă luni, va fi un an foarte important pentru 
Hidroelectrica. Estimăm că până la sfârşitul anului profitul brut va depăşi pragul psihologic de 2 miliarde de lei, 
faţă de 1,6 miliarde anul trecut. Sigur că, pentru a ajunge la aceste rezultate, este necesară o programare foarte 
bună şi o planificare a zonei de producţie, o planificare optimă a lucrărilor de mentenanţă, astfel încât să nu se 
suprapună, pe cât posibil, cu perioadele de viitură şi cu perioadele în care debitele afluente pe râurile interioare 
sunt semnificative şi se poate produce energie electrică.  
Aici există şi o componentă care ţine de prognozele meteo. Practic, întreaga producţie şi planificare a 
Hidroelectrica se face pe baza prognozei meteo şi, din păcate, nu de puţine ori faţă de ceea ce s-a prognozat 
realitatea ne-a demonstrat că vremea este schimbătoare şi ne-a pus în dificultate, dar avem soluţii pentru aceste 
situaţii.  
Anul acesta, spre deosebire de anul trecut, ne-am propus să intrăm în iarnă cu o rezervă în lacuri substanţială. Din 
păcate, 2017 a fost un an hidrologic sub media multianuală, ne-a pus multe probleme. Nici anul acesta nu este 
lipsit de probleme. Din august ne confruntăm cu o secetă care ne-a afectat producţia, însă rezerva de apă din 
lacuri a făcut posibilă respectarea planului de producţie lună de lună şi am intrat deja în programul de iarnă cu o 
rezervă substanţială.  
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AGERPRES: Aveţi un departament specializat pe prognoze meteo?  
Bogdan Badea: Avem mai multe contracte. Anul acesta am încheiat un contract şi cu Administraţia Naţională de 
Meteorologie, a fost o licitaţie publică şi ne bucurăm că au câştigat. Nu este singurul contract pe care îl avem, 
întrucât prognozele meteo înseamnă foarte mult pentru noi.  
AGERPRES: Cam cât la sută dintre prognoze se adeveresc?  
Bogdan Badea: N-aş vrea să fac această estimare. Câteodată se adeveresc, câteodată nu.  
AGERPRES: Puteţi să ne explicaţi mai bine cum aţi ajuns la acest profit-record?  
Bogdan Badea: Profitul-record înseamnă, pe de o parte, atenţie maximă la partea de cheltuieli şi o bună 
programare a producţiei, care trebuie să meargă mână în mână cu departamentul de trading şi vânzare. Pe de o 
parte, trebuie să vindem şi trebuie să o facem la preţuri cât mai bune, pentru că funcţionăm într-o piaţă 
competitivă şi concurăm atât cu producătorii de energie, cât şi cu traderii din piaţă. Aici este o piaţă mult mai 
dinamică decât în alte zone.  
În acest sens, Hidroelectrica a abordat o strategie prudenţială. Am învăţat mult din greşelile trecutului, care au 
condus la insolvenţă în 2012, suntem atenţi la contractare, nu ne mai supracontractăm, aşa cum se întâmpla în 
trecut - ai, n-ai apă, contractezi şi nu la preţuri avantajoase. Departamentul nostru de trading a căpătat multă 
experienţă şi cred că este o piesă importantă, alături de colegii din producţie, în ceea ce înseamnă rezultatele 
financiare deosebite ale companiei.  
Pe de altă parte, nu facem cheltuieli nejustificate. Ne uităm la fiecare cheltuială şi încercăm să obţinem preţuri cât 
mai bune pentru serviciile şi produsele pe care le achiziţionăm.  
Există foarte multe discuţii despre profitul Hidroelectrica, de ce este atât de mare, de ce nu este mai mic, parcă 
suntem chiar certaţi câteodată pentru acest profit, însă cred că acesta este scopul nostru principal, să facem profit 
pentru acţionari, să avem o producţie cât mai bună, să asigurăm stabilitatea sistemului energetic naţional şi am 
făcut-o de fiecare dată conform solicitărilor şi de multe ori în plus faţă de ceea ce ne-am asumat.  
Trebuie să folosim această perioadă de rezultate deosebite pentru a ne gândi la viitor. În acest sens, la nivelul 
companiei s-a elaborat un plan de afaceri, un program de investiţii extrem de ambiţios, de peste un miliard de 
euro, pentru investiţii în următorii cinci ani.  
Dorim să diversificăm activităţile pentru a splita riscul meteorologic şi ne gândim să intrăm şi în zona de producţie 
din alte surse regenerabile. Mă refer aici la energie eoliană şi la parcuri solare, astfel încât perioadele de secetă, 
mai ales din vară, să fie compensate cu energie produsă tot din surse verzi, energie eoliană şi fotovoltaică. Spre 
deosebire de mulţi alţi jucători, avem capacitatea să ne compensăm singuri eventualele dezechilibre. Aşa cum le 
putem face pentru alţii, le putem face şi pentru noi.  
AGERPRES: Aveţi ceva concret aici?  
Bogdan Badea: Suntem în proces de analiză a proiectelor existente în piaţă, deja puse în funcţiune. Urmează să 
demarăm, după aprobarea de către acţionari a planului de afaceri, o procedură competitivă, astfel încât oricare 
investitor care doreşte să vândă să poată participa şi să alegem cele mai bune oferte din piaţă.  
AGERPRES: La capacitatea hidro pe care o aveţi, care ar fi corespondenţa în alte regenerabile, astfel încât să puteţi 
echilibra producţia, la nevoie?  
Bogdan Badea: Sunt calcule care se fac, noi am mers pe valori maximale, dar depinde de ceea ce ne va oferi piaţa, 
de preţ. N-aş vrea acum să avansez nişte cifre.  
AGERPRES: Dar în ceea ce priveşte componenta de trading?  
Bogdan Badea: Şi aici Hidroelectrica a crescut foarte mult în ultima perioadă, din punctul de vedere al numărului 
de clienţi. Din ce în ce mai mulţi consumatori mari se îndreaptă către Hidroelectrica. Aş menţiona Metrorex, 
RATB, Holcim, este o creştere semnificativă şi pe această zonă şi este o linie de dezvoltare care trebuie să 
continue.  
AGERPRES: Contractul cu Biserica Ortodoxă...  
Bogdan Badea: Este şi el.  
AGERPRES: Ne puteţi spune ce cantitate şi dacă a avut loc o licitaţie?  
Bogdan Badea: Contractele de furnizare se fac în baza regulamentului aprobat de ANRE, practic şi dumneavoastră 
puteţi solicita o ofertă de la Hidroelectrica şi veţi primi o ofertă. Clienţii pe care îi avem au solicitat oferte din 
toată piaţa şi au ales-o pe cea mai bună. Ne place să credem că, din moment ce au ales oferta Hidroelectrica, 
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înseamnă că a fost cea mai bună din acel moment.  
AGERPRES: Cât la sută din producţia Hidroelectrica este vândută pe termen lung şi cât pe PZU (piaţa spot - n.r.) şi 
pe piaţa de echilibrare?  
Bogdan Badea: PZU este o piaţă marginală pentru Hidroelectrica, între 3% şi 5%. Preferăm să vindem pe termen 
lung, la preţuri stabile. Avem contracte de livrare inclusiv pentru anul 2020. Vindem pe termen lung, vindem 
predictibil, avem o strategie de hedging aprobată de acţionari în acest sens şi o respectăm. De aceea, variaţiile 
punctuale dintr-o anumită zi, dintr-un trimestru sau dintr-o lună a preţului la energie nu afectează profitabilitatea 
Hidroelectrica, atâta vreme cât mare parte din energia pe care o producem în acel moment este deja vândută cu 
mult timp în urmă.  
AGERPRES: Cum caracterizaţi piaţa de energie din România?  
Bogdan Badea: Este o piaţă dinamică. Spuneam că Hidroelectrica şi, în general, producătorii de energie 
funcţionează într-o piaţă concurenţială, nu doar noi între noi, ci şi cu traderii de energie. Pe de altă parte, într-un 
viitor, sper că nu foarte îndepărtat, piaţa se va deschide şi vom avea voie să tranzacţionăm energie şi în afara 
României, astfel încât întreaga piaţă se va reaşeza ţinând cont de conjunctura regională şi europeană.  
AGERPRES: Dar în ceea ce priveşte preţurile?  
Bogdan Badea: Urmărim cu mare atenţie preţurile din celelalte ţări. Preţurile mari la energia electrică din 
România nu sunt numai la noi, se întâmplă în toată Europa, iar creşterea destul de mare din ultima perioadă este 
generată de preţul emisiilor de carbon. Ştim foarte bine, s-au luat nişte decizii la COP 21, iar Europa şi-a asumat 
ţinte foarte ambiţioase de decarbonizare, ţinte care vin la pachet cu o presiune foarte mare, în special pe 
producătorii de energie din surse clasice, cărbune, chiar şi gaz, care au în structura costului certificatele de emisii. 
Producătorii trebuie să se alinieze la noile standarde de emisii, ceea ce înseamnă investiţii suplimentare, deci 
presiunea este uriaşă.  
Dacă dorim energie nepoluantă, trebuie să facem şi sacrificii în acest sens. Şi atunci ştiu că orice variaţie de preţ se 
reflectă şi în industrie, şi în buzunarul fiecăruia dintre noi şi trebuie văzut în ce măsură fiecare dintre noi este 
dispus să plătească nişte lei în plus pentru acest deziderat. Cred că, la nivelul consumatorului final, nu mă refer 
aici la industrie, acest efort în plus ar însemna, probabil, plastic vorbind, un pachet de ţigări în plus sau în minus 
pe lună, pentru ca atât noi, cât şi copiii noştri, să trăim într-un mediu mai curat. Schimbările climatice se întâmplă 
şi ne afectează.  
Sigur că nu putem să nu ne întrebăm, într-o astfel de dinamică, cu ce capacităţi de producţie venim în loc, pentru 
că e clar că nu toţi participanţii din piaţă pot rezista acestei presiuni şi atunci, privind trendul ascendent pe care 
consumul de energie electrică îl are în România şi în toată Europa - vedeţi că maşinile electrice sunt din ce în ce 
mai întâlnite, chiar şi în România - este clar că trebuie să crească şi producţia. Este nevoie de capacităţi de 
producţie care să preia consumul suplimentar, iar, în acest sens, Hidroelectrica analizează toate proiectele istorice 
pe care le are în portofoliu. Încercăm să le optimizăm şi încercăm să extragem fiecare MW din aceste proiecte, 
care nu au fost dimensionate iniţial doar pentru producţia de energie electrică.  
Ne canalizăm pe componenta energetică şi încercăm să le finalizăm. În acest sens, probabil că în perioada 
următoare o să vedeţi propuneri ale conducerii Hidroelectrica pentru fiecare dintre aceste obiective. Este unul 
dintre targeturile noastre pe acest an, să propunem acţionarilor nişte decizii cu privire la aceste obiective, care au 
rămas într-o zonă de incertitudine de la intrarea în insolvenţă şi până acum.  
AGERPRES: Nu se punea problema renunţării la ele?  
Bogdan Badea: Ba da, se punea problema renunţării la unele dintre ele, însă acum am reluat analiza economică, 
având în vedere noile preţuri la energie şi ţinând cont de toate condiţiile din piaţă, de stabilitatea 
macroeconomică. Acestea sunt inputuri care sunt necesare atunci când facem modelarea financiară a acestor 
proiecte şi ceea ce acum trei-patru ani, la un preţ de 130-140 de lei pe MWh, nu făcea sens, se demonstrează că 
în acest moment face foarte mult sens.  
S-a crezut foarte multă vreme că poţi să cumperi energie din PZU în fiecare zi şi că preţul energiei va scădea. A 
fost necesară corecţia din 2017 ca să înţelegem că e bine, mai ales cei cu foarte mulţi clienţi în portofoliu, să-şi 
achiziţioneze energia din timp, pe platforme predictibile, pe termen lung, nu să stea speculativ. Pentru că astăzi 
merge, mâine merge, dar poimâine poate nu mai merge şi am avut nişte insolvenţe de renume în zona traderilor, 
iar toate acestea ne-au făcut să regândim strategia.  
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Hidroelectrica a fost puţin afectată de aceste lucruri, pentru că, aşa cum vă spuneam, filozofia noastră a fost cu 
totul alta. Sigur că a fost o presiune mare, inclusiv pe producători, mai ales din zona celor care nu şi-au 
achiziţionat energia din timp şi au încercat să mute responsabilitatea pe producători. Este uşor de remarcat unde 
au fost problemele din piaţă. Iar acolo unde reglementarea nu a fost foarte clară, este bine să o reanalizăm, astfel 
încât astfel de situaţii să nu mai fie posibile.  
Piaţa de energie din România este destul de matură, suntem destul de avansaţi comparativ cu alte pieţe şi cred că 
suntem destul de bine pregătiţi în ceea ce priveşte exigenţele europene în materie de tranzacţionare energie. 
Rămâne chestiunea când se va deschide piaţa şi cum va înţelege fiecare să se poziţioneze, odată ce vom funcţiona 
într-o piaţă regională.  
AGERPRES: Se mai fac speculaţii acum în piaţă?  
Bogdan Badea: Nu ştiu să vă răspund la această întrebare. Întrebaţi autorităţile cu atribuţii în acest sens. Noi nu 
am făcut şi nu facem speculaţii.  
AGERPRES: Însă există o investigaţie deschisă de Consiliul Concurenţei, care suspectează că aţi încălcat anumite 
reguli de piaţă.  
Bogdan Badea: Da, aş vrea să fac următoarea precizare: nu este o investigaţie deschisă, este o suspiciune vizavi de 
o presupusă manipulare a pieţei. S-au pus la dispoziţie toate datele şi punem în continuare. Ne dorim să se 
clarifice cât mai repede această chestiune, care cumva umbreşte toată munca depusă de Hidroelectrica până în 
prezent şi considerăm că este total incorectă această abordare. Suntem la dispoziţia tuturor instituţiilor statului 
cu atribuţii în acest sens, astfel încât să se clarifice rapid aceste chestiuni, deoarece zona de incertitudine pe noi 
ne afectează foarte tare. Dorim să ne listăm la bursă şi nu am vrea ca astfel de suspiciuni, nesusţinute în final şi de 
argumente, să planeze asupra companiei, astfel încât valoarea companiei, când ne propunem spre listare, să 
scadă din chestiuni artificiale.  
AGERPRES: Credeţi că este cineva interesat să afecteze imaginea companiei?  
Bogdan Badea: Daţi-mi voie să nu vă răspund la această întrebare. Ne uităm cu mare atenţie.  
AGERPRES: Aţi spus mai devreme că există voci care vă ceartă că aţi făcut un profit mare. Cine sunt cei supăraţi că 
aveţi un profit mare?  
Bogdan Badea: Voci. Noi, ca manageri, considerăm că rolul nostru principal, atunci când ocupăm o astfel de 
poziţie, este să facem un profit cât mai bun pentru acţionarii noştri, să ridicăm valoarea companiei, acest profit să 
vină la pachet şi cu o dezvoltare pe termen lung şi aceste performanţe să se păstreze.  
Sigur că nu toată lumea priveşte cu ochi buni performanţele Hidroelectrica. Şi atunci se pot face multe speculaţii. 
Poate sunt unele grupuri de interese care consideră că Hidroelectrica ar trebui să revină la situaţia de dinainte de 
insolvenţă, când vindea energie pe care n-o avea, la preţuri preferenţiale, făcea investiţii fără niciun sens 
economic, doar să cheltuiască bani, mentenanţă acolo unde nu era cazul şi aşa mai departe.  
Am învăţat destul de multe lucruri din tot ce s-a întâmplat în perioada dinainte de insolvenţă, am urmărit şi lungul 
proces de restructurare care a fost necesar ulterior intrării în insolvenţă şi nu dorim să mai ajungem în astfel de 
situaţii.  
AGERPRES: Deci "băieţii deştepţi" încă pândesc la cotitură?  
Bogdan Badea: Încă pândesc la cotitură şi, după cum observaţi, încă se duc lupte grele pe toate fronturile cu 
"băieţii deştepţi". Să nu credeţi că au dispărut, ei există şi vor încerca în permanenţă să revină la privilegiile pe 
care le-au avut în trecut. Mă bucur că luni (12 noiembrie - n.r.) statul român a înregistrat o victorie extraordinară 
de importantă în lupta cu "băieţii deştepţi" (traderul Alpiq a pierdut procesul cu statul român la ICSID pentru 
rezilierea contractului cu Hidroelectrica, în 2012 - n.r.) şi este un semnal pozitiv. Este datoria fiecăruia dintre noi 
să facem ca lucrurile din trecut să nu se mai întâmple.  
AGERPRES: Aţi primit o adresă de la Ministerul Energiei pentru a distribui dividende suplimentare?  
Bogdan Badea: Da, s-a solicitat managementului companiei să facă o analiză privind posibilitatea distribuirii unor 
dividende suplimentare. Facem această analiză şi urmează să convocăm Adunarea Generală a Acţionarilor pentru 
distribuirea dividendelor suplimentare. Rezultatele financiare din acest an ne permit, la fel cum ne-au permis şi 
anul trecut, să facem un astfel de demers. Problema este de cuantum şi vrem să ne asigurăm că suma pe care o 
vom propune pentru repartizarea ca dividend suplimentar nu va afecta nici profitabilitatea companiei, nici cash-
flow-ul şi nici planul de afaceri pe care tocmai l-am elaborat. (Între timp, compania a anunţat că a propus în AGA 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
distribuirea de dividende suplimentare în valoare de 550 de milioane de lei. - n.r.).  
AGERPRES: Când vă veţi lista la bursă?  
Bogdan Badea: Aici datoria noastră, a managementului companiei, este să aşeze lucrurile astfel încât compania să 
fie pregătită în totalitate pentru listarea la bursă şi vă spuneam mai devreme despre acele investiţii care, cumva, 
au fost frâna principală în calea listării la bursă. S-a considerat că este necesară întâi o decizie privind soarta lor, 
apoi ulterior să se facă această listare la bursă.  
Vă spuneam că orice element care este neclar ar putea diminua valoarea acţiunilor pe care le vom propune spre 
vânzare şi atunci încercăm să avem o companie curăţată din toate punctele de vedere, astfel încât statul român să 
obţină cel mai bun preţ. Este o companie valoroasă, o companie puternică, cu potenţial mult mai mare decât aţi 
văzut până acum. Şi cred că asta încercăm să demonstrăm. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Hans Klemm, despre Mihnea Constantinescu: Nu am cunoscut un susţinător mai puternic al Parteneriatului 
Strategic SUA-România 
Mihnea Constantinescu a fost un diplomat desăvârşit şi nu am cunoscut un susţinător mai puternic al 
Parteneriatului Strategic SUA-România afirmă ambasadorul SUA la Bucureşti, Hans Klemm, într-un mesaj de 
condoleanţe. 
 „Comunitatea Ambasadei SUA şi cu mine am fost profund întristaţi să aflăm astăzi despre plecarea dintre noi a 
Ambasadorului Mihnea Constantinescu. A fost un diplomat desăvârşit, un patriot român şi nu am cunoscut un 
susţinător mai puternic al Parteneriatului Strategic SUA-România. Numeroasele contribuţii pe care le-a adus, atât 
României, cât şi comunităţii internaţionale, inclusiv recenta preşedinţie a Alianţei Internaţionale pentru Memoria 
Holocaustului, nu vor fi uitate. Sfaturile înţelepte pe care mi le-a oferit mie şi predecesorilor mei s-au dovedit 
nepreţuite în încercarea noastră de a reprezenta cât mai bine America în faţa poporului român. Sincere 
condoleanţe familiei Ambasadorului Constantinescu, colegilor şi prietenilor săi. Îi vom simţi lipsa", transmite 
Klemm, potrivit site-ului Ambasadei SUA. 
Cine a fost Mihnea Constantinescu 
Ambasadorul Mihnea Constantinescu a încetat din viaţă la 57 de ani, într-un spital din Nisa. 
Născut în 1961, Mihnea Constantinescu a fost cadru didactic al Universităţii Politehnica din Bucureşti, domeniul 
inginerie nucleară, specializare în care a obţinut şi doctoratul. Ulterior, a intrat în serviciul diplomatic. 
Mihnea Constantinescu a deţinut în perioada mai multor guvernări funcţiile de director al Cancelariei Primului-
ministru, consilier de stat sau consilier diplomatic, secretar de stat şi director general pentru afaceri politice în 
Ministerul Afacerilor Externe. Astfel, a fost purtător de cuvânt al premierului Petre Roman şi director de cabinet al 
premierilor Theodor Stolojan, Adrian Năstase şi Călin Popescu-Tăriceanu. A fost şi asistent personal al premierului 
Petre Roman, precum şi director de cabinet al lui Mircea Geoană, când acesta era ministru de externe. 
De asemenea, Mihnea Constantinescu a deţinut funcţia de preşedinte în exerciţiu a Alianţei Internaţionale pentru 
Memoria Holocaustului, în perioada în care România a preluat preşedinţia acestei organizaţii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministru maghiar: România poate conta pe susţinerea noastră dacă va fi atacată în Parlamentul European 
Avem un raport al Comisiei Europene din care rezultă că Mecanismul de Cooperare şi Verificare rămâne activ în 
cazul României. Avem o rezoluţie a Parlamentului European în care se subliniază că în România statul de drept 
are de suferit. Echipa de la „Pașaport diplomatic” a vrut să afle de ce politica Ungariei, criticată chiar mai mult 
la nivel UE, devine un model de urmat pentru o parte dintre politicienii români. „Dacă va fi vreun fel de atac 
împotriva României în Parlamentul European, făcut în baza unor opinii părtinitoare sau pe voinţă politică, noi 
nu vom susţine astfel de atacuri şi România poate conta pe susţinerea noastră şi pe membrii noştri din 
Parlamentul European cu siguranţă”, a spus ministrul de externe al Ungariei, Peter Szijjarto, într-un interviu 
realizat de Cristina Cileacu. 
 Cristina Cileacu: Dle ministru, bine aţi venit la emisiunea Paşaport diplomatic. În mod normal acest interviu ar 
fi fost făcut de colegul meu Balazs Barabas, în limba maghiară, dar din păcate de data aceasta nu a fost posibil, 
aşa că ne vom descurca cu limba engleză. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/fostul-ambasador-mihnea-constantinescu-a-murit-la-57-de-ani-1034346


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Peter Szijjarto: Voi încerca să fac faţă provocării. 
Viziunile politicienilor despre modul în care trebuie să funcţioneze Uniunea Europeană au ajuns să fie ca două linii 
paralele, care nu se întâlnesc niciodată. Regulile europene, pe care le-au acceptat în momentul aderării la UE 
toate statele membre, sunt uitate cu desăvârşire de anumiţi lideri, care încearcă să le înlocuiască acum cu propriile 
teorii autocrate. 
Cristina Cileacu: „Nimeni nu are dreptul, cel puţin în familia noastră politică, să atace democraţia liberală şi 
fundamentele sale.” A fost un discurs recent susţinut de Donald Tusk, şi chiar dacă nu a folosit numele Viktor 
Orban, dar premierul dvs. este faimos pentru că promovează politicile iliberale. Cum este posibil să fii iliberal şi 
democrat, în acelaşi timp? 
Peter Szijjarto: Trebuie să fii complet conştientă de ceea ce a spus premierul nostru când a folosit această 
expresie „democraţia iliberală”. Vorbea despre fenomenul pe care noi nu-l vom accepta niciodată, un fenomen 
prin care liberalii din Europa portretizează de obicei un sistem ca nedemocratic, dacă ei nu câştigă. Este destul de 
tragic că dacă partidele politice principale şi cei pe care îi susţin ei nu câştigă într-o ţară, atunci aceea nu mai este 
considerată a fi o democraţie liberală. Când sau dacă, sau în cazul în care un partid pe care îl susţin partidele 
principale din Europa, câştigă, atunci ţara respectivă este portretizată ca o democraţie. Dar invers, dacă poporul 
decide altceva, atunci nu mai este portretizată ţara ca o democraţie. El a vrut să atragă atenţia asupra acestui 
fenomen complet inacceptabil 
Cristina Cileacu: Ce vreţi să spuneţi prin „când nu câştigă ei"? Care este exemplul, dacă de pildă statul de drept 
în ţara dvs nu este chiar stabil. 
Peter Szijjarto: De când am câştigat primele alegeri în 2010, de când socialiştii şi liberalii au rămas fără putere în 
Ungaria, noi am fost ţinta atacurilor constante, cu aceleaşi percepții, că nu avem libertatea de exprimare, nu avem 
presă liberă, nu avem stat de drept, nu avem libertăţi pentru justiţie şi aşa mai departe. Dar noi am cerut exemple 
concrete şi nimeni nu a putut să ne dea niciun astfel de exemplu concret în aceste privinţe. Doar aceste percepţii, 
care mereu s-au dovedit a fi false. Din 2010, am fost atacaţi constant. Apoi, în 2014, am câştigat din nou alegerile, 
cu două treimi din majoritate şi în 2018, am câştigat iar cu două treimi din majoritate. Deci, ne aşteptăm ca toată 
lumea, inclusiv instituţiile europene, guvernele altor ţări şi ONG-uri să respecte deciziile poporului ungar. Nu poţi 
câştiga alegerile de trei ori la rând, cu două treimi din majoritate, din întâmplare. Aceasta este voinţa poporului. 
Pentru că oamenii consideră care este calea dorită pentru ca ţara să meargă mai departe şi au făcut această 
decizie într-un mod clar şi toată lumea trebuie să respecte acest lucru. Noi nu am comentat niciodată chestiunile 
interne din alte ţări. Nu am comentat niciodată deciziile luate de popoarele din ale ţări, le-am respectat 
întotdeauna. Oricine este ales în România, oricine este ales în Croaţia, în Slovacia, am lucrat împreună cu toţi. 
Pentru că aceasta este exclusiv decizia popoarelor din alte ţări. Şi să fiu sincer, sunt sătul de aceste încercări care 
încearcă să intervină în chestiunile interne ale ţării noastre şi considerăm că este foarte nepoliticos şi nedrept că 
inteligenţa şi plenitudinea poporului ungar sunt mereu puse sub semnul întrebării. Sunt oamenii capabili să ia 
decizii corecte? Da, sunt. 
„După ce am fost la putere timp de 8 ani, oamenii sunt destul de conştienţi de politica pe care o facem.” 
Cristina Cileacu: Politicile sunt puse sub semnul întrebării, nu poporul ungar. 
Peter Szijjarto: Dar politicile sunt întotdeauna bazate pe deciziile poporului. 
Cristina Cileacu: Politicienii sunt aleşi în baza deciziei poporului. 
Peter Szijjarto: Nu, îmi pare rău, nu vreau să intru într-o dezbatere cu tine, dar după ce am fost la putere timp de 
8 ani, oamenii sunt destul de conştienţi de politica pe care o facem. Cunosc deciziile din ultimii 8 ani, ne cunosc 
politicile, ne ştiu abordările, ne ştiu principiile şi când au mers la alegeri şi au votat în favoarea partidului nostru în 
număr record, am avut un rezultat record, deci, despre ce vorbim. 
Diplomaţii ungari nu au voie să participe la aniverările zilei naţionale a României. Această regulă a fost impusă de 
doi ani de ministrul lor de externe, din motive care ţin de interpretarea istorică a momentului Marii Uniri. Dincolo 
de acest lucru, România şi Ungaria lucrează împreună. 
Cristina Cileacu: Vizitele dvs. sunt în mod obişnuit foarte scurte, despre ce este vorba în cazul acesteia, în mod 
particular? 
Peter Szijjarto: Vizitele noastre sunt de obicei foarte scurte, pentru că avem multe obligaţii, aşa că de câte ori 
Teodor (n.r. Meleşcanu) vine la Budapesta, sau de fiecare dată când vin eu aici, este de obicei o vizită scurtă. 
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Vizita de acum se întâmplă pentru că sunt foarte multe lucruri care vor urma şi care pot fi avantajoase pentru 
ambele noastre ţări. În primul rând, am agreat ca două puncte de trecere a frontierei să fie deschise nu doar 
temporar, ci non-stop. Cred că aceasta este o veste bună pentru comunităţile care trăiesc la graniţă. Iniţiativa 
noastră este să ne extindem la trei, vom vedea care va fi reacţia guvernului vostru, dar avem un acord măcar legat 
de cele două, ceea ce este bine. Aşa că am crescut numărul de puncte de trece a frontierei. În al doilea rând, vom 
avea un proiect mare comun, de construire a unei linii ferate de mare viteză între cele două capitale. Noi, 
guvernul ungar, am alocat deja 3 milioane de euro pentru a termina un studiu de fezabilitate pentru acest proiect 
şi cred că lipsa unei astfel de infrastructuri de cale ferată în această regiune trebuie să fie ceva de reparat, pentru 
că este un dezavantaj al acestei regiuni comparativ cu restul Europei. 
Ungaria speră să fie extras gazul românesc din Marea Neagră cât mai rapid 
Cristina Cileacu: Cu ce bani, dacă pot să vă întrerup? 
Peter Szijjarto: Sunt mai multe opţiuni, sunt instituţii financiare europene pentru aşa ceva, sau avem alte opţiuni, 
după cum ştii, chinezii vor să investească în această regiune foarte mult. De exemplu, acum, Ungaria cooperează 
cu Serbia şi China pentru a îmbunătăţi calea ferată dintre Budapesta şi Belgrad, care este parţial finanţată de un 
împrumut de la chinezi, deci este la nivelul competiţiei. Cine ne oferă cele mai bune condiţii, poate fi implicat. 
Deci este o chestiune de economie şi competiţie şi beneficii financiare, să spunem aşa. Apoi, ar mai fi chestiunea 
energiei. Ştii că Ungaria depinde mult de Rusia legat de importul de gaz. Şi toate resursele de gaze noi din regiune 
sunt foarte importante pentru noi. De aceea, sperăm că OMV Petrom şi Exxon Mobile vor putea să îşi încheie 
deciziile finale pentru investiţii legate de extracţia de gaze din perimetrul Neptun din Marea Neagră cât mai 
repede cu putinţă, pentru că atunci noi vom putea să cumpărăm gaz din România. Ar fi o ocazie să facem acest 
lucru. În acest moment, operatorii români şi ungari construiesc infrastructura pentru acest lucru, deci, pentru 
următorul an va fi o posibilitate fizică de a importa gaz din România, în Ungaria, la o capacitate de 1,75 miliarde 
de metri cub de gaz anual şi până în 2022, 4,4 miliarde de metri cub de gaz. Va fi deci un nou capitol pentru 
cooperarea noastră, vom putea adăuga energia la platforma noastră de cooperare şi sper că vom avea succes. În 
plus, vă pregătiţi pentru preşedinţia Uniunii Europene, i-am spus lui Teodor (n.r. Meleşcanu) că îmi place foarte 
mult agenda lui pe subiectul extinderii (n.r. Uniunii Europene). Noi avem ţări foarte pro-extindere pentru că 
înţelegem importanţa integrării Balcanilor de Vest, în UE, aşa că îi voi oferi toată susţinerea ca să reuşească în 
această privinţă şi sper că vor fi progrese viitoare mai ales în cazul Serbiei şi Albaniei, aşa că aici suntem clar pe 
aceeaşi pagină. Şi, de fapt, mi-am exprimat aprecierea şi mulţumirea faţă de el, ca unul dintre liderii partidului 
ALDE, că membrii grupului ALDE din Parlamentul European au votat în favoarea Ungariei când a fost raportul 
Sargentini şi i-am spus foarte clar că dacă va fi vreun fel de atac împotriva României în Parlamentul European, 
făcut în baza unor opinii părtinitoare sau pe voinţă politică, noi nu vom susţine astfel de atacuri şi România poate 
conta pe susţinerea noastră şi pe membrii noştri din Parlamentul European cu siguranţă. 
Parlamentul European a votat o rezoluţie care subliniază că statul de drept din România este în pericol. Printre cei 
care sunt de altă părere şi care au votat împotriva rezoluţiei, au fost şi reprezentanţii Ungariei. 
Szijjarto: Nu va fi Est vs. Vest 
Cristina Cileacu: Guvernul dvs. deja a susţinut Polonia în acest gen de alegeri. Nu va fi din nou ceva de genul Est 
versus Vest? 
Peter Szijjarto: Nu ar trebui să fie cazul, bineînţeles. Pentru că eu cred că Uniunea Europeană este mai puternică 
dacă Europa Centrală este parte din ea. Dacă ne uităm la ratele de creştere, de exemplu, atunci noi, central-
europenii, inclusiv ţările Vişegrad, cu România, Bulgaria, Slovenia, Croaţia, noi avem rate de creştere mai mari 
decât media europeană, deci creşterea europeană în viitor va veni din aceste regiuni, este evident. Aici, guvernele 
noastre reprezintă bun simţ, raţiune şi performanţe economice foarte bune. Aşa că încercările de a divide 
Uniunea Europeană printr-o linie est-vest, este complet inacceptabilă. Aşa că noi credem că unitatea Uniunii 
Europene este foarte importantă şi vrem să contribuim la acest lucru, iar între timp, credem că Uniunea 
Europeană poate fi puternică dacă ţările sale sunt puternice. Conceptul conform căruia ar trebui să fie state 
membre mai slabe şi un Bruxelles mai puternic, cred că este o direcţie greşită, o fundătură. Fără ţări puternice, 
fără state membre puternice, nu va fi o Uniune Europeană puternică. Aceasta este dezbaterea de principii între 
cele două abordări din Uniunea Europeană. 
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„Aveţi resurse de gaz, vă invidiem din punctul acesta de vedere. De aceea ne dorim să cooperăm cu voi” 
Ungaria se conectează cu restul Europei. Construieşte autostrăzi, căi ferate şi caută soluţii de acces la porturile 
ţărilor vecine. Mai mult, ca să reducă dependenţa de gazul rusesc, Ungaria este interesată de gazele din marea 
Neagră şi vrea să cumpere de la România. Viktor Orban a decis să oprească construcţia conductei BRUA, (Bulgaria, 
România, Ungaria, Austria), să rămână la BRU, motivaţia a fost că este suficientă legătura de transport de gaz pe 
care Ungaria o are deja cu Slovacia. 
Cristina Cileacu: Să ne întoarcem puţin la energie. Când vine vorba despre energie şi discutaţi foarte des despre 
această chestiune, ţara dvs. nu are resurse. Deci care ar fi rolul României în această viziune în care Ungaria este 
un fel de lider regional informal, România are resurse, BRUA s-a transformat în BRU, deci practic conductele se 
vor termina în Ungaria. 
Peter Szijjarto: Nu, conductele nu se termină în Ungaria, pentru că avem o conexiune directă cu Slovacia, cu 
sistemul lor de gaz şi astfel gazul poate fi exportat. Deci, dacă România va dori să exporte gaz în Slovacia, în 
Austria, poate să o facă prin sistemul de conducte ungar, care face o legătură directă între România şi Ungaria, şi 
Ungaria şi Slovacia. De fapt, noi chiar vrem să cumpărăm gaz din România. Speram să fie o veste bună pentru 
România, pentru că ar fi foarte bine dacă noi am avea gaz şi cineva ar vrea să cumpere gaz de la noi. Dar situaţia 
nu este aşa, cum ai spus şi tu, noi nu avem resurse naturale sau sunt foarte limitate şi sunt folosite exclusiv intern. 
Aveţi o situaţie fericită pentru că aveţi resurse de gaz, vă invidiem din punctul acesta de vedere, să spunem aşa. 
Dar de aceea ne dorim să cooperăm cu voi, să putem să cumpărăm gaz de la voi, ca să ne diversificăm portofoliul 
de achiziţii de gaz, pentru că ştii, cu cât ai mai multe surse de la care poţi cumpăra, cu atât mai sigur eşti, aşa că, 
pentru a fi mai independenţi din acest punct de vedere, ca să putem îmbunătăţi nivelul de securitate energetică, 
vrem să adăugăm România la ţările de la care putem cumpăra gaz. 
 Integrarea Balcanilor de Vest 
Integrarea ţărilor din Balcanii de Vest în Uniunea Europeană şi aderarea lor la NATO ar însemna stabilitate şi 
securitate pentru Europa. Asupra acestui fapt s-a căzut deja de acord la nivelul UE. 
Cristina Cileacu: În aceeaşi viziune de lider informal al regiunii, Ungaria, cum aţi spus, susţine ţările din Balcanii 
de Vest să devină membre UE, lucru firesc, sunt ţări europene. Am o întrebare legată de religia unora dintre 
cetăţenii acestor ţări. Sunt musulmani. Premierul dvs are un fel de a vorbi despre musulmani. În primul rând, el 
spune uneori că apără Europa de o invazie a musulmanilor, ca o referire la refugiaţii care au intrat în 2015 în 
Europa, în al doilea rând, el vrea o Europă creştină. Deci, cum aceste două declaraţii funcţionează în tandem cu 
susţinerea pe care Ungaria o oferă ţărilor din Balcanii de Vest să devină membre UE? 
Peter Szijjarto: Europa este creştină. Noi vrem să păstrăm acest lucru. Şi să fiu sincer sunt şocat că sunt păreri 
care se întreabă dacă Europa ar trebui să fie sau nu creştină. Pentru că Europa, Uniunea Europeană însăşi, sunt 
construite practic pe valori creştin-democratice. Europa a fost mereu un continent creştin. 
Cristina Cileacu: Dar Europa are de asemenea şi cetăţeni musulmani. 
Peter Szijjarto: Dar nu suntem dispuşi să renunţăm la acest lucru. Nu acceptăm ca cineva să ne forţeze să 
renunţăm la istoria naţională şi culturală, moştenire, religie... 
Cristina Cileacu: Dar cine cere aceste lucruri? 
Peter Szijjarto: Uită-te la dezbaterile din UE. 
Cristina Cileacu: Nimeni nu va cerut să renunţaţi la religia dvs, de pildă. 
Peter Szijjarto: Nu este aşa. Uită-te la dezbateri. Dacă vorbeşti despre creştinism, eşti imediat stigmatizat. Sunt 
multe abordări în vestul Europei care ar vrea să ducă la o Uniune Europeană care să fie post-naţională şi post-
creştină. Şi noi nu acceptăm aşa ceva. Noi vrem o Uniune Europeană puternică, bazată pe ţări puternice, bazată 
pe valori creştine. Respectăm că sunt şi alte religii, respectăm grupurile care au alte religii, dar nu vom accepta 
niciodată ca noi să renunţăm la valorile noastre, la... 
„Am pus crucea în cele mai frumoase locuri din ministerul de externe din Budapesta” 
Cristina Cileacu: Dar cine vă cere acest lucru? 
Peter Szijjarto: Să îţi dau un exemplu. 
Cristina Cileacu: Vă rog. 
Peter Szijjarto: Ştii despre decizia luată la nivel înalt în Franţa, conform căreia crucea ar trebui să fie îndepărtată 
de pe o statuie a Papei Ioan Paul al II-lea, dintr-un spaţiu public? Ştii despre deciziile din ţările vestice conform 
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cărora crucile ar trebui îndepărtate din instituţiile publice, din şcoli? Dar de ce ar trebui să îndepărtăm simbolurile 
religioase? Cum este posibil ca cineva să fie forţat să îndepărteze simbolurile religiei creştine. Ştii ce am făcut? Am 
pus crucea în cele mai frumoase locuri din ministerul de externe din Budapesta. Pentru mine este importantă 
nevoia de libertate de a-ţi practica religia, să te comporţi conform religiei tale şi să nu fii forţat de nimeni să 
renunţi la ea şi să o uiţi. 
Cristina Cileacu: Dar acest lucru nu înseamnă că vor fi înlocuite cu simboluri musulmane. 
Peter Szijjarto: Dar întrebarea mea este de ce trebuie să le îndepărtăm pe ale noastre? 
Cristina Cileacu: Şi dacă discutăm despre aşa-numita invazie musulmană în Europa, sunt cuvintele premierului 
dvs, criza refugiaţilor este terminată, acum avem o problemă de rezolvat, dar nu mai este o criză în acest 
moment. Oamenii nu mai vin în valuri mari în Europa, acum. Cum se face că Ungaria are aceeaşi linie a 
discursului? 
Peter Szijjarto: Din păcate nu pot fi de acord cu evaluarea ta, pentru că sunt destul de sigur că ai văzut imaginile 
din Bosnia, sunt mii de oameni care vor să treacă graniţa dintre Bosnia şi Croaţia. 
Cristina Cileacu: Dar sunt acolo de câţiva ani. 
Peter Szijjarto: Şi vor să treacă graniţa şi acest lucru este complet ilegal, pentru că nu este permis să violezi nicio 
graniţă. Sunt 30-35 de milioane de oameni, conform celor mai conservatoare estimări, în Orientul Mijlociu şi 
regiunile din Nordul Africii, care pot decide oricând să vină în Europa. 
Problema a dispărut, discursul a rămas 
Cristina Cileacu: Ce spun este că nu mai vorbim despre o criză, ci despre o problemă. 
Peter Szijjarto: Ba este, este o criză pentru că în cazul nostru, la graniţa sudică, sunt zeci de tentative săptămânal, 
de a trece graniţa. 
Cristina Cileacu: Acei oameni sunt acolo din 2015. Sunt prinşi acolo. 
Peter Szijjarto: Da, dar întrebarea mea este cum poţi considera refugiat pe cineva care trece prin şase ţări sigure, 
care trece ilegal şase graniţe, cum îi poţi considera refugiaţi? Care este motivul, ce fel de drept internaţional face 
posibil ca cineva să încalce o frontieră între două ţări sigure? Migraţia masivă din 2015 în Ungaria a venit din 
Serbia şi din Croaţia. Două ţări paşnice. 
Cristina Cileacu: Pentru că ei vor o viaţă mai bună şi vor să meargă...acestea sunt ţări de tranzit. 
Peter Szijjarto: Şi unde ar vrea să meargă? 
Cristina Cileacu: Spre vestul Europei. 
Peter Szijjarto: Dar îmi poţi arăta, nu tu, poate cineva să arate un capitol din legile internaţionale, care să spună 
că dacă vrei o viaţă mai bună ai voie să treci ilegal peste graniţe? Pentru că nu există aşa ceva în legile 
internaţionale. 
Cristina Cileacu: Sunt de acord cu dvs că nu este o lege internaţională, dar oamenii sunt oameni şi este normal 
să dorească o viaţă decentă. 
Peter Szijjarto: Ce ar trebui să facem? Să ducem ajutorul unde este nevoie, cât mai aproape de casele acestor 
oameni, pe cât este posibil. Pentru că dacă vom fi în stare să-i tratăm cum trebuie aproape de casele lor, să 
ajutăm ţările din jurul zonelor cu probleme astfel încât atunci când conflictele care-i fac pe oameni să plece se 
încheie, ei se pot întoarce acasă. 
Alegerile europarlamentare nu mai sunt plictisitoare 
Cristina Cileacu: Cum am spus, aceasta este o altă problemă pe care o avem de rezolvat. Aş vrea să închei cu o 
întrebare despre alegerile europarlamentare de anul viitor. Ce fel de Europă vrea Ungaria, de anul viitor? 
Peter Szijjarto: Ai dreptate, acestea ar putea fi cele mai interesante alegeri europarlamentare de până acum. 
Alegerile europarlamentare sunt... 
Cristina Cileacu: Sunt plictisitoare. 
Peter Szijjarto: Da, erau plictisitoare până acum, cu o prezenţă scăzută la urne în toate ţările europene, dar acum, 
va fi ceva foarte interesant pentru că este o dezbatere uriaşă despre viitorul Europei şi nu ar trebui să fim 
surprinşi de faptul că este o dezbatere intensă, pentru că sunt provocări istorice în faţa Uniunii Europene, vorbesc 
despre Brexit, despre chestiuni energetice, războiul din Ucraina, terorism, migraţie, deci cu adevărat provocări 
istorice. Acum, cetăţenii europeni au şansa să îşi exprime preferinţele despre felul în care UE va răspunde acestor 
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chestiuni. Abordarea noastră este că se poate răspunde numai într-o manieră reuşită la aceste probleme, dacă 
vor fi ţări puternice în UE, care pot lua decizii bune. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 'Veste galbene': Mobilizarea continuă în Franţa, guvernul declară că 'va ţine direcţia' 
"Vestele galbene", deşi mai puţin numeroase ca în urmă cu o zi, au îngreunat din nou duminică traficul pe 
numeroase căi rutiere din Franţa pentru a protesta faţă de creşterea taxelor pentru carburanţi, guvernul 
asigurând la rândul său că doreşte să "ţină direcţia", transmite AFP citat de Agerpres.  
Protestele "vestelor galbene", numele sub care este cunoscută această mişcare creată pe reţelele de socializare, 
fără tutela vreunui partid sau sindicat, au fost determinate de anunţul Guvernului privind scumpirea 
carburanţilor.  
Conform datelor oficiale, sâmbătă, aproape 290.000 de persoane au manifestat în 2.034 de adunări în toată ţara. 
Mişcarea a fost marcată de decesul unei manifestante, lovită de o şoferiţă la un baraj în Savoia. Un număr de 409 
persoane au fost rănite în timpul manifestaţiilor, din care 14 grav, inclusiv din rândul forţelor de ordine, iar 282 au 
fost arestate.  
Executivul francez a aprobat o majorare a taxelor pentru carburanţi de 7,6 eurocenţi pe litru pentru motorină şi 
de 3,9 eurocenţi pentru benzină, pentru a reduce utilizarea autovehiculelor poluante şi a promova energia 
curată.  
Începând din ianuarie se vor aplica taxe suplimentare de 6 şi, respectiv, 3 eurocenţi. "Direcţia pe care am fixat-o 
este bună şi o vom ţine", a subliniat premierul francez, Edouard Philippe, duminică seara, la televiziunea publică 
France 2, după această mobilizare inedită pe parcursul întregului weekend.  
Şi aceasta chiar dacă, a recunoscut el, în adunările manifestanţilor "am auzit furia, dar şi suferinţa, absenţa 
perspectivelor, ideea că autorităţile de multă vreme nu răspund îngrijorărilor şi sentimentului de devalorizare, de 
abandon, resimţite de o parte a populaţiei".  
Duminică, la mai multe proteste, "vestele galbene" au susţinut că vor continua acţiunile luni. Numărul lor în cea 
de-a doua zi a fost evaluat de presă la aproximativ 40.000, în 150 de adunări, faţă de ziua precedentă când au 
manifestat circa 290.000 de persoane în peste 2.000 de locuri. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 „O săptămână critică pentru Brexit”. Theresa May ia în calcul demiterea sa din funcţie 
Premierul britanic Theresa May a avertizat că urmează o săptămână "critică" pentru Brexit, iar demiterea sa din 
funcţia de şef al Guvernului nu va transforma acest proces într-unul mai uşor, relatează site-ul postului BBC. 
Recent, mai mulţi oficiali şi-au exprimat intenţia de a cere o moţiune de cenzură împotriva Theresei May. 
Comisia Europeană a confirmat, miercuri seară, că Marea Britanie şi Uniunea Europeană au ajuns la un acord 
"decisiv" pe tema Brexit. 
Discuţiile privind viitoarele relaţii între Marea Britanie şi Uniunea Europeană vor continua înainte de summitul UE 
de săptămâna viitoare. 
Jeremy Corbyn a declarat că Partidul Laburist ar fi putut ajunge la o înţelegere mai bună privind Brexit. 
Acordul între Londra şi Bruxelles, publicat miercuri, urmează să fie semnat în cadrul summitului de săptămâna 
viitoare. 
(Sursa: Mediafax) 
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